
   
 

 

 

21. februar 2017 

 

 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål: 

 

1. Hvad er grunden til, at der kun er indført ét nyt forvaltningsområde (Nuuk) i 

forbindelse med forslag til ændring af Selvstyrets bekendtgørelse om kystnært 

fiskeri efter hellefisk?  

 

2. Hvilke fordele og ulemper anser Naalakkersuisut der for at være ved at 

ophæve forvaltningsområdet “øvrige Grønland – og i stedet indføre følgende 

seks separate forvaltingsområder: Maniitsoq, Paamiut, Sisimiut, Sydgrønland, 

Qaanaaq og Tasiilaq?    

 

3. Hvilke fordele og ulemper anslår Naalakkersuisut, der vil være ved at 

fastsætte, at en licens til kystnært fiskeri efter hellefisk fremover kun må 

anvendes i ét forvaltningsområde?  

 

4. Er Naalakkersuisut enig i inddelingen, som anført i spørgsmål 2 – eller mener 

Naalakkersuisut, at der burde være flere eller færre forvaltningsområder, og i 

så fald hvorfor?  

 

5. Hvilke økonomiske og administrative konsekvenser vurderer Naalakkersuisut, 

at en inddeling og afgrænsning, som anført i spørgsmål 2 og 3 vil indebære for 

hhv. det offentlige og det private erhvervsliv?   

 

6. Er Naalakkersuisut enig i, at en inddeling og afgrænsning, som anført i 

spørgsmål 2 og 3, vil bidrage til at fremme et mere bæredygtigt fiskeri? 

 

7. Må en inddeling og afgrænsning, som anført i spørgsmål 2 og 3, antages at 

forudsætte ekstra midler til f.eks. Grønlands Fiskerilicenskontrol (GFLK) og 

Grønlands Naturinstitut – jf. i forbindelse med fastsættelsen af kvoter, 

kontrolforanstaltninger m.v.?  

 

8. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af relevans? 

(Medlem af Inatsisartut Michael Rosing, Demokraterne) 

 

Begrundelse: 

Et forslag til ændring af Selvstyrets bekendtgørelse om kystnært fiskeri efter hellefisk har 

netop været i høring. I henhold til forslaget vil der blive oprettet et nyt forvaltningsområde for 

Nuuk, således at fiskeriet fremadrettet vil være inddelt i fem forvaltningsområder (Upernavik, 

Uummannaq, Diskobugt, Nuuk og øvrige Grønland).  

 

Efter min mening ville det imidlertid have været på sin plads, om forvaltningsområdet ”øvrige 

Grønland” var blevet ophævet – og i stedet inddelt i en række mindre områder, som bedre 



   
 

afspejler den biologiske sammensætning af fiskeriet. Forvaltningsområdet i sin nuværende 

udformning tager således ikke tilstrækkelig højde for, at der kan sondres mellem flere 

forskellige delbestande op og ned langs kysten.  

 

For at sikre en større bæredygtighed i fiskeriet mener jeg, at det generelle forvaltningsområde 

med fordel kunne inddeles i følgende seks separate områder: Maniitsoq, Paamiut, Sisimiut, 

Sydgrønland, Qaanaaq og Tasiilaq.  

 

Samtidig mener jeg, at bekendtgørelsen bør ændres således, at det fremover fastsættes, at en 

licens kun kan anvendes i ét forvaltningsområde.  

 

I forlængelse heraf arbejder jeg på et beslutningsforslag til den kommende forårssamling, 

hvorfor jeg skal anmode Naalakkersuisut om at besvare ovenstående spørgsmål.  

 

Spørgsmålene bedes besvaret inden for 10 arbejdsdage. 

 
 


